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اخبارخبر

مخالفت دولت با ایجاد وزارتخانه 
جدید!

معاون پارلمانی رئیس  جمهوری گفت: دولت 
مخالف ایجاد وزارتخانه جدید است.

سخنگوی  راستینه  ایسنا، احمد  گزارش  به 
کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی پیش 
از این خبر داده بود که این کمیسیون پیشنهادی 
برای ایجاد وزارت خانواده تهیه کرده است. او 
دلیل تهیه این پیشنهاد را مقابله با آسیب هایی 

دانست که متوجه خانواده است.
این نماینده مجلس گفته بود: »آسیب های 
به  می بینیم  مختلف  عرصه های  در  امروز  که 
از این  خاطر عدم توجه به خانواده و حمایت 
تشکیل  جوانان،  ازدواج  تسهیل  است.  نهاد 
کانون خانواده برای جوانان در اوان سن جوانی، 
حمایت از فرزندآوری، تمرکز بر جوانی جمعیت، 
حمایت از مولفه های مختلف در خانواده یعنی 
ارکان خانواده و افزایش آموزه ها و آموزش های 
و  خانواده  شناخت  در  فرزندان مان  برای  لازم 
با  فرهنگی-تربیتی  و  آموزشی  نظام  در  تحول 
محوریت خانواده باید به عنوان مهمترین رکن 
فرهنگی برنامه هفتم قرار بگیرد. بر همین اساس 
پیشنهاد تشکیل وزارت خانواده و آوردن احکامی 
ازدواج جوانان  تسهیل  و  ازدواج  از  در حمایت 

است.«
با این حال پیشنهاد کمیسیون فرهنگی مجلس 
شد. سیدمحمد  مواجه  دولت  مخالفت  با 
رئیس جمهور درباره  پارلمانی  معاون  حسینی 
موضع دولت نسبت به ایجاد وزارتخانه ای جدید 
به ایسنا گفت:»ما در دولت با تشکیل وزارت 
موافق نیستیم. در دولت معاونت امور زنان و 
فراسازمانی  مسئولیت  که  دارد  وجود  خانواده 
دارد و دستگاه ها و وزارتخانه های مختلف در این 
زمینه مسئولیت دارند. ایجاد وزارتخانه جدید و 
محدودکردن مسئولیت دستگاه ها در یک وزارت 

جدید به نفع کشور نیست.«
نمایندگان  از  تعداد  یک  »شاید  افزود:  وی 
نظارت، سوال و  یا  تعیین وزیر  اینکه در  برای 
استیضاح نقش داشته باشند چنین پیشنهادی 
را مطرح کرده اند ولی دولت با پیشنهاد موافق 
نیست. همه ماموریت هایی که این نمایندگان 
مدنظر دارند، در  معاونت زنان و خانواده رئیس  

جمهوری خیلی بهتر می تواند انجام شود.«

جهان در حال گذران داغ ترین ماه 
در تاریخ هواشناسی 

جهان  نقاط  از  بسیاری  مردم  که  حالی  در 
تجربه  لحظه  هر  را  شدید  گرمای  روزها  این 
»واضح  دیگر  می گویند  دانشمندان  می کنند، 
چند  هنوز  که  ژوئیه  ماه  که  است«  آشکار  و 
ثبت  ماه  گرمترین  مانده،  باقی  آن  از  روزی 
شده در تاریخ هواشناسی بشر خواهد شد. به 
بی بی  از شبکه خبری  نقل  به  ایسنا  گزارش 
سی، تا امروز گرمترین ماه ثبت شده در تاریخ 
اما در  بازمی گشت  به سال ۲۰۱۹  هواشناسی 
حالیکه هنوز چهار-پنج روز از ژوئیه مانده، آن 
رکورد شکسته شده و به همین علت محققان 
می گویند فارغ از دمای چند روز باقی مانده، 
ژوئیه ۲۰۲۳، گرمترین ماه ثبت شده در تاریخ 

حدود ۲۰۰ ساله هواشناسی جهان است.
بی نیازی دانشمندان به آمار چهار- پنج روز 
که  است  حالی  در  ژوئیه  ماه  از  مانده  باقی 
سازمان  ژوئیه(   ۲۷ )پنجشنبه   گذشته  روز 
هواشناسی آمریکا برای بسیاری از مناطق این 
و  کرد. مدارس  کشور هشدار سلامتی صادر 
اردوهای تابستانی در منطقه واشنگتن دی سی 
به والدین اطلاع دادند که پنجشنبه و جمعه 
نگه  ساختمان ها  داخل  در  بیشتر  را  کودکان 
مصون  گرمازدگی  خطر  از  تا  داشت  خواهند 
بمانند.از سوی دیگر آنتونیو گوترش، دبیرکل 
تغییرات  سازمان ملل متحد هشدار داده که 
آستانه  در  را  بشر  زمین،  گرمایش  و  اقلیمی 
ورود به »عصر دمای جوش« قرار داده است. 
اکثریت غالب دانشمندان موافقند که افزایش 
دمای کره زمین به طور عمده با استفاده فزاینده 
از سوخت های فسیلی مرتبط است.بعضی از 
دانشمندان معتقدند احتمالا ماه ژوئیه جاری 
)۲۰۲۳( گرمترین ماه کره زمین طی ۱۲۰ هزار 
آمارهای  چند  هر  است  بوده  گذشته  سال 
به  جهان  در  هواشناسی  شده  ثبت  و  منظم 
حدود ۲۰۰ سال گذشته محدود می شود.با این 
به عنوان  از ثبت ماه ژوئیه  حال دانشمندان 
گرمترین ماه تاریخ شگفت زده نشده اند چرا که 
به گفته آنها متغیرهای فراوانی در چند هفته 
گذشته از وقوع آن خبر می دادند؛ مانند ثبت 
گرمترین روز کره زمین که در روز ۶ ژوئیه رخ 
داد و همچنین ثبت داغ ترین ۲۳ روز متوالی 
تاریخ هواشناسی که در حدود سه هفته  در 
مرکز  را  آمارها  این  است.  داده  روی  گذشته 
کوپرنیکوس  هوایی  و  آب  تغییرات  تحقیقات 
که  می گویند  است.کارشناسان  کرده  ثبت 
دوره های هوای فوق العاده گرم در حال افزایش 
است و تغییرات آب وهوایی به این معنی است 
رکوردشکن  دماهای  تجربه  دیگر  اکنون  که 
گرما  ترتیب،  این  شد.به  خواهد  عادی  امری 
در بسیاری از نقاط به دلیل تغییرات اقلیمی 
بیشتر و شدیدتر خواهد شد. دلیل آن هم این 
است که حتی یک افزایش کوچک در میانگین 
دما، تفاوت زیادی در شرایط آب وهوایی ایجاد 
روزانه  دمای  کل  توزیع  که  زیرا  کرد  خواهد 
نتیجه  در  و  تغییر می کند  بالاتری  به سطوح 
روزهای گرمتر را محتمل تر و شدیدتر خواهد 

کرد.

400 جوان حزب الهی به زودی 
وارد وزارت ارشاد می شوند

ارشاد در جدیدترین صحبت های خود  وزیر 
گفت: این وزارتخانه تلاش کرده که همه جبهه 
شناخته  افراد  از  مختلف  در سطوح  و  انقلاب 

شده، کارکرده و مورد وثوق انتخاب کند.
به گزارش »انتخاب«، محمدمهدی اسماعیلی 
پایانی طرح ولایت  مراسم  در  چهارشنبه شب 
ویژه معلمان و فعالان فرهنگی در حرم مطهر 
امام رضا)ع( اظهار کرد: بدنه نیروی انسانی این 
وزارتخانه با یک کار سخت و پرمانع در آستانه 
یک تحول جدی قرار گرفته است و ۴۰۰ نیروی 
جوان حزب اللهی بعد از ۲ سال کار جدی تا پایان 
تابستان وارد این وزارتخانه می شوند تا تغییر در 

بدنه به وجود آید.
انقلابی طی ۲  دولت  کرد:  اظهار  اسماعیلی 
سال قبل وقتی مدیریت اجرایی کشور را برعهده 
گرفت در بخشهای مختلف کارنامه روشنی از 
خود به جای گذاشت اگر در حوزه اقتصاد آمار 
کمی و قابل ارزیابی و قابل مقایسه است، در 
اما  نیست  اندازه  این  به  اگرچه  فرهنگ  حوزه 
این قدر وضعیت به لحاظ مدیریت و جریانهای 
مطرح قابل فهم و توصیف است که شاید چندان 

نیازی به مقایسه های ریاضی نداشته باشد.
وی گفت: در دولت گذشته گفته می شد که 
ما قرار نیست افراد را به زور به بهشت ببریم، 
منظور این حرف در اجرا این بود که مدیریت 
فرهنگی خارج از حکمرانی دینی باید قرار گیرد، 
روزی که ما در وزارت فرهنگ کار را شروع کردیم 
میلیارد   ۲۰۰ و  هزار  وزارتخانه  این  کل  بودجه 
تومان بود، امروز این بودجه را با جهت گیریهای 

درست به چند برابر افزایش داده ایم.
 

گفت و گوی تلفنی امیرعبداللهیان با 
وزیر خارجه آذربایجان

در تماس تلفنی وزیر امور خارجه کشورمان 
و وزیر امور خارجه جمهوری آذربایجان، طرفین 
همکاری های  مسائل  ترین  مهم  خصوص  در 
دوجانبه و مسائل منطقه ای رایزنی و تبادل نظر 

کردند.
امیرعبداللهیان  حسین  تلفنی  تماس  در 
با  ایران  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزیر 
“جیحون بایرام اف”، وزیر امور خارجه جمهوری 
ترین  مهم  خصوص  در  طرفین  آذربایجان، 
مسائل همکاری های دوجانبه و مسائل منطقه 

ای رایزنی و تبادل نظر کردند.
امیرعبدالهیان در این گفت وگوی تلفنی اظهار 
کرد: هم اکنون روند همکاریهای دو کشور در 

مسیر سازنده و مثبتی قرار دارد.
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران دیدار 
اخیر روسای کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و آذربایجان در 
آستارا را موفقیت آمیز خواند و افزود: توافقات 
میان  ای  جاده  و  ریلی  عرصه  در  بویژه  خوبی 

طرفین انجام شد.
نشست  برگزاری  به  اشاره  با  امیرعبداللهیان 
دوشنبه  در  اسلامی  همکاری  سازمان  مجازی 
هفته آینده، بار دیگر اهانت به قران کریم در 

کشورهای سوئد و دانمارک را محکوم کرد.
نیز  آذربایجان  جمهوری  خارجه  امور  وزیر 
حسین  اخیر  سفر  تلفنی  گفتگوی  این  در 
امیرعبداللهیان به باکو را مهم خواند و اضافه کرد 
که در کوتاه ترین زمان پس از این سفر شاهد 
تاثیرات مثبت آن در مناسبات دو کشور هستیم.
جیحون بایراموف از مواضع سازنده جمهوری 
اسلامی ایران در خصوص قره باغ تشکر و آخرین 
وضعیت مذاکرات با ارمنستان و کریدور لاچین 

را تشریح کرد.
طرفین حضور و دخالت نیروهای خارجی در 
منطقه را غیرسازنده ارزیابی کرده و بر ضرورت 
حل مسائل منطقه توسط کشورها و بازیگران 

منطقه تاکید کردند.

نماینده  قزلجه  نوری  غلامرضا  رابطه  همین  در 
مجلس  درباره حذف انتخابات تناسبی در تهران با 
رأی نمایندگان در صحن مجلس گفت: اسمش با 
اصلش فرق می کند؛ اسمش حذف تناسبی شدن 
انتخابات در تهران است ولی عملاً در حقیقت ثبت 
نام انتخابات است و از حدود ۲ هفته دیگر آغاز 

می شود و واقعیت مطلب این است.
این نماینده مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: علت آن که انتخابات تناسبی حذف می شود این 
است که چون این موضوع به مجمع تشخیص ارجاع 
شده بود و قانون نمی توانست تا اعلام نتیجه مجمع 
اجرایی شود، آن را حذف کردند؛ یعنی دیگر ما چنین 
هفته   ۲ و از  شود  اجرایی  قانون  نداریم تا  چیزی 

بعد ثبت نام صورت گیرد.
به گزارش ایلنا، وی یادآور شد: هفته قبل عدم 
برگزاری انتخابات تناسبی در تهران رای گیری شد و 
در  مجلس رای نیاورد اما این هفته رای گیری شد و 
رای بسیار بالایی آورد و این از عجایب روزگار است.

امر  ابتدای  در  این که  خصوص  قزلجه در  نوری 
مجلس بر تناسبی برگزار شدن انتخابات در تهران 
اصرار داشت اما به یکباره به حذف آن رای مثبت 
برگزار شدن  تناسبی  برای  اصرار  عنوان کرد:  داد، 
یک بحث است، اینکه هفته گذشته رای نیاورد اما 
برخلاف آیین نامه مجدداً به رای گذاشته می شود و 

این دفعه رای می آورد جای تعجب دارد!
قانون  با  می شود  بیان  این که  خصوص  در  وی 
مذکور پروسه انتخابات با چالش هایی روبرو است 
و همین امر باعث می شود شاید آن استقبالی که 
مورد نظر است، صورت نگیرد گفت: قطعاً برای یک 
انتخابات رقابتی و مشارکتی غیرمفید است و احتمالاً 
سیاسی  فضای  به  توجه  بود. با  خواهد  مانع  هم 
موجود و با توجه به اصراری هم که برای این ثبت 
نام زودهنگام وجود دارد، من پیش بینی  ام این است 
یک انتخابات کم رمق و با مشارکتی حتی پایین تر از 

دوره قبلی اتفاق بیفتد.
این  نماینده مجلس درباره این که انتقاد می شود 
ورود  برای  مانعی  خود  گرفته  صورت  اصلاحات 
در  می رود  انتظار  که  اسامی  آن  شاید  افراد است 
این دوره از انتخابات ثبت نام کنند دیگر با توجه به 
شرایط ثبت نام نکنند، گفت: بله دیگر؛ فکر می کنم 
طرح  این  بررسی  در  مذاکره  پیشنهاد   ۴۰ نزدیک 
داشتم،  اغلب آنها به مضیقه ها و مشکلاتی که برای 
یک انتخابات دموکراتیک، مشارکتی و رقابتی درست 
می شود اشاره داشت و تقریبا بند به بند در آنجا 
اما به نظر می آید به این سمت  من اشاره کردم. 
نمی رویم که برای مصلحت سیاسی کشور و اینکه 
ما فضایی درست کنیم که همه جریان های سیاسی 

کشور بتوانند نامزدها و حتی نمایندگانی در مجلس 
داشته باشند، در این شرایط یک مقدار مشارکت 
احساس  خاطرشان،  تعلق  و  می آید  پایین  مردم 
کشور  توسعه  در  مشارکت شان  و  مسئولیت شان 

لطمه خواهد خورد.
مسکوت  درخواست  درخصوص  همچنین  وی 
بازرگانی  وزارت  تشکیل  فوریتی  دو  لایحه  ماندن 
گفت: معتقدم این لایحه، لایحه درستی نبود و به 
نظر می آید خود دولت هم در این موضوع کوتاه 
آمده است و خیلی جدی نیست؛ علتش هم این 
است که بدنه کارشناسی دولت مشاهده می کند به 
ضررشان است. اگر این اتفاق رخ دهد خواهند دید 
یک تورم جدیدی به خاطر عدم نظارت ها و نقل و 

انتقالات در جامعه رقم خواهد زد.
داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 

پیش بینی من این است که بالای یکسال تشکیل 
وزارت بازرگانی طول خواهد کشید چراکه اگر این 
یک  گیرد،  صورت  انتقالات  و  نقل  و  جابه جایی 
متوجه  رو  همین  از  می آید  وجود  به  بلاتکلیفی 

شده اند و یک مقدار کوتاه آمدند.
نوری قزلجه با بیان این که نمایندگان  متوجه آثار 
منفی این اقدام ) تشکیل وزارت بازرگانی( شده اند، 
برخلاف  و  بودن  برنامه  خلاف  حال  کرد:  عنوان 
سیاست های کلی بودن کاملا مشخص است، اما از 
همان ابتدا هم باید رأی گیری دوسومی برایش انجام 
می شد، تا چند دقیقه قبل از رأی گیری هم بنا بر 
رأی گیری دو سومی بود اما همان لحظه رأی گیری 
موضوع به مسیر دیگری پیچید و با ۵۴ درصد آرا 
که ضعیف بود رأی آورد. در حال حاضر هم بحث 
مسکوت ماندنش مطرح است که بنا است مسکوت 

بگذاریم و پیش نرود؛ چراکه اصلا به صلاح جامعه 
و دولت نیست.

وی درباره این که از دولت انتقاد می شود در به 
جابه جا  در صندلی ها  را  آن ها  تنها  افراد  کارگیری 
می کند و عمده مشکلات اقتصادی پیش آمده برای 
این است که دولت از یکسری افراد محدود استفاده 
می کند، بیان کرد: این مفهوم عملی خالص سازی 
است و آنقدر دچار مقوله خالص سازی شدند که آن 

را در بین خودشان اعمال می کنند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: نفرات 
هم  گذشته  در  هستند و  محدود  بسیار  دولت 
گفته ام دایره سیاسی دولت در استفاده از نیروها 
متاسفانه بسیار محدود است که از این امر هم خود 
دولت ضربه می بیند و هم جامعه اما به این روش 

ادامه می دهد. 

بیش از دو ماه از هشدار رئیس جمهوری کشورمان به طالبان در 
مورد احقاق حقابه ایران می گذرد ولی کماکان خبری خوشی در این 
خصوص به گوش نمی رسد. رئیسی در سفر به سیستان به طالبان 
گفت: به حاکمان افغانستان اخطار میکنم، حقآبه مردم سیستان و 
بلوچستان را بدهند. اگر کارشناسان ما کمبود آب را تایید کنند حرفی 
نداریم وگرنه اجازه نخواهیم داد حق مردم ما تضییع شود. حرف من 
را جدی بگیرید تا بعداً گلایه نکنید. طالبان این اخطار را شنید ولی 
آن را به سُخره گرفت.دستگاه دیپلماسی ما هم در تلاش است تا 
شاید با مذاکره بتواند از ماحصل این هشدار سیستان بهره مند شود 
ولی ظاهرا این تلاش ها به سرانجامی نرسیده است. مسئولان هم 
پیشنهاداتی در این خصوص می دهند از بستن سفارت طالبان در 
تهران تا استفاده از ابزارهای دیگر .فداحسین مالکی عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس یکی ازپیشنهاد دهندگان 

استفاده ار راهکار های دیگر است.
وی در گفت وگو با خبرآنلاین درخصوص اینکه چرا پس از هشدار 

رئیس جمهوری به طالبان هنوز عملکرد مشخصی در مورد ادای 
حقآبه ایران از طرف طالبان صورت نگرفته است؟ توضیح می دهد:  
رئیس جمهوربه حاکمان  آقای  از هشدار  بعد  داشتیم  انتظار  ما 
افغانستان که بجا هم بود و حق مطلب را ادا کرد در مورد حقآبه 
اتفاقی بیفتد که حداقل از دایره ملاقات ها و دیپلماسی صرفا مذاکره 
جمهوری  در دست  که  مختلفی  های  اهرم  از  و  شود  خارج  ای 
اسلامی ایران است استفاده کنیم که اینگونه نشد و جای گلایه دارد.
وی در پاسخ به این سوال که شما سم پاشی برخی را در این 
خصوص تا چه حد دخیل می دانید؟ گفت:  این امر مهمی بود که 
متاسفانه رخ داد. آنزمان برخی دنبال این رفتند که نظر و هشدار 
آقای رئیس جمهوربه نوعی کم رنگ تلقی شود که این در شان 
دولت و نظام نیست و از آن طرف هم مرتب می بینیم که شرایط 
بسیار سختی در منطقه سیستان بلوچستان داریم و کلیپ هایی که 

از این منطقه می آید واقعا نگران کننده است.
این نماینده مجلس در خصوص اینکه با توجه به تمرد طالبان در 

این خصوص آیا چاره دیگری د رمورد احقاق این حق وجود ندارد؟ 
می افزاید: تا زمانی که طرح انتقال آب دریای عمان به نتیجه برسد 
اینکه به هر طریق ممکن حقآبه اجرا شود.  چاره ای نداریم جز 
بخشی از اینکار مذاکراتی بوده که در طول این مدت انجام شده و 
عملی نشده است،که البته این را به پای ملت افغانستان نمی توانیم 
بنویسم بخاطر اینکه در دولت قانونی آن زمان که آقای کرزای رئیس 
جمهور بود در جمع فرماندهان آمریکایی اعلام کرد که اگر ما یک 
قطره ای داشته باشیم نصف آن مال برادران ایرانی است، اما الان به 

هر دلیلی طالبان اینکار را نمی کند.
در حال حاضر شرایط به گونه ای است که باید دستگاه دیپلماسی 
و دستگاه های دیگر جمهوری اسلامی ایران دست از مماشات بردارند 
و از ابزارهای مختلف استفاده کنند. ما با افغانستان مبادلات تجاری 
داریم و به این کشور سوخت می فرستیم و علی رغم همه فشارهای 
که در دولت است، دولت اجازه داد سفارت طالبان مستقر شود 
و الان از تک تک این ابزارها می تواند استفاده کند که به نظر من 
باید استفاده شود تا آنها مجاب شوند و بپذیرند که این حق قانونی 
مردم سیستان است. همچنین در جلسه ای که با وزیر خارجه در 
کمیسیون امنیت ملی داشتیم ایشان اظهار داشتند کمیته ای این 

مسائل را در شورای عالی امنیت ملی پیگیری می کند.
مالکی در پاسخ به این سوال که کم بودن آب و عدم ادای دین 
طالبان موجب مهاجرت در این منطقه شده است ،آیا از ابزارهای 
دیگری برای استفاده از این حق آبه نمی توان استفاده کرد؟ گفت: 
در حال حاضر به صرف وجود خشکسالی خیلی از روستاها دارند 
تخلیه می شوند و مرتب از منطقه خارج می شوند که این اصلا به 
مصلحت نیست چرا که منطقه حساس است وآنجا جایی است که 
حضرت آقا بارها فرمودند تنگه احُد .چاره ای نداریم جز اینکه از اهرم 
های مختلف استفاده شود تا اینکار عملی شود. این کار در دستور 
کار دولت و رئیس شورای عالی امنیت ملی که رئیس جمهوری باشد 
است و کمیسیون امنیت ملی مجلس قطعا قرار خواهد گرفت. یقین 
داشته باشید که مردم سیستان تنها نخواهند بود و دولت و مجلس 
و شورای عالی امنیت ملی پشت سر آنها خواهند بود.در محموع 
چنانچه این پیشنهاد ات عملی نشد مواردی هست که می تواند در 

دستور کار قرار گیرد.

نمایندگان مجلس چطور یکباره رای خود را تغییر دادند؟

شعبده حذف انتخابات تناسبی در تهران
محمدباقر قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی در حالی روز پنجشنبه در نامه ای به رئیس جمهوری  قانون اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای 
اسلامی را برای اجرا ابلاغ کرد که در نشست علنی یکشنبه هفته گذشته  مجلس ، نمایندگان با پیشنهاد کمیسیون امورداخلی و شوراها مبنی بر حذف بند 
مربوط به تناسبی شدن انتخابات از طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی، با ۱۴۲ رای موافق، ۶۰ رای مخالف و ۱۰ رای ممتنع، موافقت کردند.

هشدار رئیسی در باره حق آبه هیرمند به جایی نرسیدپس از گذشت دو ماه از سفر رئیس جمهوری به سیستان

اصرار برای 
تناسبی برگزار 

شدن یک بحث 
است، اینکه 

هفته گذشته 
رای نیاورد 
اما برخلاف 

آیین نامه مجدداً 
به رای گذاشته 

می شود و 
این دفعه رای 
می آورد جای 

تعجب دارد!

آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه ما موظفیم حسینی زندگی کنیم، گفت: 
ملت حسینی نه بیراهه می رود و نه راه کسی را می بندد، ملت حسینی نه زیر 
بار ظلم می رود و نه ظلم می کند، در دستگاه حسینی، نه اختلاسی هست و نه 

نجومی، هر چه هست طیب و طاهر است.
حسین بن علی خون داد تا جامعه را عالم کند، خون گلو داد تا مردم را فرهنگی 
کند، مرحوم کلینی می گوید قطب فرهنگی یک ملت، عقل آن ملت است، چرا 
که اگر جامعه ای عاقل باشد نمی شود او را بازی داد و بازی را بر او تحمیل 
کرد، حسین بن علی خون جگر داد که مردم عاقل شوند، جامعه عاقل نه ستم 
می کند و نه ستم می پذیرد، نه عوامی می کند نه عوام پذیر است و نه عوامی را 
راه می دهد، ما موظفیم حسینی زندگی کنیم، هیچ شیعه ای حق ندارد که »به 

من چه« و »به تو چه« بگوید، باید راه حسین بن علی را طی کنیم.
الله جوادی آملی در جلسه سخنرانی خود شب  به گزارش جماران؛ آیت 
عاشورای حسینی بیان داشت: دعای »أعظمََ اللهُّ  اجُورنَا بمِصُابنِا باِلحسَُینِ و 
جعَلَنَا و إیاّکمُ منَِ الطاّلبِینَ بثِارهِ« به دو اصل اشاره دارد، یکی اینکه عزاداری و 
گریه بر امام حسین ثواب خودش را دارد و باید این مراسم ها را محترم بشماریم، 
و یکی هم »و جعَلَنَا و إیاّکمُ منَِ الطاّلبِینَ بثِارهِ« که این جمله، جمله خبریه 
است، ولی به داعی انشاء القاء شده است، یعنی درخواست ما این است که خدا 
آن توفیق را بدهد ما خونب های حسین بن علی را بگیریم. در هر عصر و مصری 

تفکر اموی هست و لذا باید تفکر علوی هم همواره باشد.
وی بیان کرد: قرآن کریم به همه کتب آسمانی شرف بخشید و آن ها را زنده 

نگه داشت، چرا که انجیل و تورات اگر تحریف شد، معارفش در قرآن حفظ 
شد، لذا خداوند می فرماید که قرآن ﴿مصَُدِّقاً لمِا بیَنَْ یدَیَهِْ﴾، قرآن همه معارف 
را زنده کرد، قرآن مهیمن بر تمام کتابهاست، هیمنه از آن قرآن کریم است، 
امامت بر همه کتاب ها بر عهده قرآن کریم است، همین طور در زیارت وارث که 
می خوانیم حسین بن علی وارث همه انبیاء است، یعنی همانطور که قرآن کریم 
به جای همه کتاب های قبلی نشست، حسین بن علی نیز به جای همه پیامبران 
نشسته است. آیت الله العظمی جوادی آملی بیان داشت: ما یک ارث داریم و 
یک تجارت، در تجارت مال به جای مال می نشیند، ولی در ارث، وارث به جای 
مورث می نشیند، ما در زیارت وارث خطاب به حسین بن علی می خوانیم سلام 
بر تو که وارث آدم و نوح و ابراهیم و موسی و عیسی و پیامبر هستی، یعنی به 
جای آن ها نشسته ای، اشتباه نکنیم، در داد و ستد مال به جای مال می نشیند، 
ولی در ارث مالک به جای مالک می نشیند، یعنی ابراهیم خلیل هرچه داشت، 
حسین بن علی داراست، حضرت نوح و حضرت موسی و حضرت عیسی و پیامبر 
اسلام هر چه داشتند، حسین بن علی داراست، حواسمان را جمع کنیم که ما 
در مجلسی شرکت کردیم که صاحب آن مجلس به جای همه پیامبران نشسته 
است. آیت الله العظمی جوادی آملی بیان داشت: حسین بن علی علیه السلام 
حرف تازه دارد، الان بسیاری از فلاسفه غرب و شرق حرفی را می زنند که خداوند 
به نقل از کفار در سوره جاثیه آورده است که ﴿وقَاَلوُا ماَ هیَِ إلِاَّ حیَاَتنُاَ الدُّنیْاَ 
نمَوُتُ ونَحَیْاَ ومَاَ یهُلْکِنُاَ إلِاَّ الدَّهرُْ ومَاَ لهَمُْ بذِلَٰکَِ منِْ عِلمٍْ﴾، این حرف کانت و امثال 
کانت و دیگر اکثریت غرب به غیر از موحدانشان است که جز دنیا خبری نیست 

و جز مرگ و زندگی خبری نیست و جز طبیعت خبری نیست، طبیعت زنده 
می کند و می میراند و ماییم که زنده می شویم و می میریم و دنیا جز خود خبری 
ُّونَ﴾ این ها از روی جهل و وهم  دیگر نیست، اما قرآن فرمود که ﴿إنِْ هُمْ إلِاَّ یظَنُ
گمان می کنند، دنیا بدون آخرت نیست، دنیای بدون هدف بازیچه است و خدا 

می فرماید ما بازیچه نیستیم، این ها گمان می کنند که آخرتی نیست.
اربعین  زیارت  دعای  در  علی  بن  حسین  زیارت  در  ما  داشت:  بیان  وی 
لالةَِ«  می خوانیم که »بذَلََ مهُجتَهَُ فیکَ لیِسَتنَقِذَ عِبادکََ منَِ الجهَالةَِ وحیَرةَِ الضَّ
بدین معنا که حسین بن علی خون داد تا جامعه را عالم کند، خون گلو داد تا 
مردم را فرهنگی کند، مرحوم کلینی می گوید قطب فرهنگی یک ملت، عقل آن 
ملت است، چرا که اگر جامعه ای عاقل باشد نمی شود او را بازی داد و بازی را 
بر او تحمیل کرد، حسین بن علی خون جگر داد که مردم عاقل شوند، جامعه 
عاقل نه ستم می کند و نه ستم می پذیرد، نه عوامی می کند نه عوام پذیر است 
و نه عوامی را راه می دهد، ما موظفیم حسینی زندگی کنیم، هیچ شیعه ای حق 
ندارد که »به من چه« و »به تو چه« بگوید، باید راه حسین بن علی را طی کنیم.
آیت الله العظمی جوادی آملی ادامه داد: لذا ما باید در این محافل شرکت 
کنیم، محافل حسین بن علی، انسان را سر بلند می کند، ولی علاوه بر اینکه 
باید عزداری کنیم و اشک بریزیم تا ثواب ببریم، باید راه حسین بن علی را 
هم طی کنیم، چون ملت حسینی نه بیراهه می رود و نه راه کسی را می بندد، 
ملت حسینی نه زیر بار ظلم می رود و نه ظلم می کند، در دستگاه حسینی، نه 

اختلاسی هست و نه نجومی، هر چه هست طیب و طاهر است.

آیت الله جوادی آملی مطرح کرد
در دستگاه حسینی نه اختلاسی هست و نه حقوق نجومی
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